
KOMUNIKAT NR 2/2025  

Kolegium Sędziów Polskiego Związku Judo 

z dnia 17 lipca 2025 r. 

Koleżanki i Koledzy,   

I. Informujemy, iż podczas tegorocznego Memoriału J. Wiśniewskiego w Bytomiu zostanie 
przeprowadzony egzamin na sędziów wchodzących do szkolenia centralnego i będzie to kolejny 
ważny krok w rozwoju naszej kadry sędziowskiej.  Do egzaminu zostało dopuszczonych                                    
14 następujących kandydatów:  

1. Norbert Wierzba 
2. Monika Kowalczyk 
3. Izabella Olejnik 
4. Karol Jewtuch 
5. Konrad Jewtuch 
6. Arkadiusz Skorupka 
7. Mariusz Kwiotek 
8. Marcelina Wrocławek 
9. Agnieszka Ziętara 
10. Ariel Dołęga 
11. Marcin Zwierzyński 
12. Nina Hynek 
13. Bartłomiej Szot 
14. Konrad Dzierżek 

W najbliższym czasie zostaną również wyłonieni aktualni sędziowie szkolenia centralnego celem przystąpienia  
do egzaminów na krajowe wyższe stopnie sędziowskie.  

Ponadto informujemy, iż Kolegium Sędziów nie wyłoniło kandydata do egzaminu na sędziego kontynentalnego, 
mającego się odbyć w roku 2025.  

Dodatkowo zwracamy uwagę, że zgodnie z oficjalną informacją EUJ z lipca br. , aby móc przystąpić do egzaminu 
na sędziego międzynarodowego r., od 2026 niezbędne będzie posiadanie certyfikatu ukończenia                                              
IJF Judo Academy (IJF Academy UCJI Diploma – formerly Level 1).   W najbliższym czasie Kolegium Sędziów 
opracuje i poda do wiadomości dodatkowe, obligatoryjne kryteria, których spełnienie będzie warunkiem 
uzyskania nominacji do egzaminu na sędziego kontynentalnego. 

Dziękujemy wszystkim osobom, które złożyły wnioski o uczestnictwo w grupie przygotowującej się                                 
do egzaminu na sędziego kontynentalnego. Jednocześnie zachęcamy do aktywnych działań, a w szczególności                 
do ukończenia IJF Judo Academy, co będzie podstawą do podążania ścieżką rozwoju i osiągania kolejnych etapów 
w karierze sędziowskiej. 

II. Po dokładnej analizie statystyk dotyczących Waszej aktywności w I półroczu 2025 r., można 
zauważyć, iż część sędziów wykazuje wysoką dostępność, a następnie obecność na zawodach,                       
co jest zdecydowanym pozytywem  i przykładem właściwego zaangażowania. Niestety, niektórzy                                  
z nas, pomimo zgłaszanej dostępności, po ogłoszeniu obsad sędziowskich poszukują zastępstw,                         
co jest praktyką nie do przyjęcia i będzie podlegało wnikliwej analizie pod koniec roku. Podobnie, 
trudnym do zaakceptowania jest fakt, że są sędziowie, którzy swoją dostępność zgłaszają wyłącznie 
do krajowych zawodów rangi mistrzowskiej lub jedynie do obsługi turniejów europejskich.                             
Taka praktyka w sposób naturalny, z jednej strony budzi zdziwienie, z drugiej zaś strony zdaje się  
poddawać w wątpliwość celowość  dalszego udziału takich sędziów w szkoleniu centralnym. 

Kolegium Sędziowskie stanowczo podkreśla, że na koniec 2025 r. zostanie przeprowadzona bardzo wnikliwa 
analiza kwestii, o których mowa powyżej, a jej pozytywny wynik będzie jednym z głównych elementów 
potrzebnych do uzyskania weryfikacji sędziowskiej na rok 2026.   

Z poważaniem, 

Kolegium Sędziów Polskiego Związku Judo 


